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REVISTA PRESEI 
 

 Federaţia SANITAS pichetează marţi Ministerul Sănătăţii 
Federaţia SANITAS va picheta marţi, între orele 11:00 - 13:00, Ministerul Sănătăţii, iar joi, 29 martie, Ministerul 
Muncii, sindicaliştii din sănătate fiind nemulţumiţi de condiţiile de salarizare şi grilele de sporuri din sistem. 
 
Potrivit unei postări pe pagina de Facebook a Federaţiei sindicale, problemele din sănătate se referă, printre 
altele, la pragul de 30% pe ordonator principal de credite, care nu permite aplicarea unui Regulament de sporuri 
echitabil pentru toate categoriile de salariaţi din Sănătate, fapt care va duce la dezbinarea echipei medicale şi la 
prevederile Legii 153/2017 care discriminează, în continuare, o parte importantă a lucrătorilor din sistemul sanitar 
(biologi, biochimişti, farmacişti, moaşe, infirmieri, personal TESA etc.) şi de asistenţă socială. De asemenea, 
sindicaliştii susţin că Legea 153/2017 şi aplicarea Anexei 10 a noului Regulament de sporuri în forma publicată de 
Ministerul Sănătăţii aduc inclusiv pierderi de venituri pentru unii angajaţi din domeniu. 
 
Vicepreşedintele Federaţiei Sindicale SANITAS, Iulian Pope, declara săptămâna trecută că trebuie găsite soluţii la 
problemele lor împreună cu reprezentanţii Ministerelor Finanţelor, Muncii şi Sănătăţii. 
 
"Trebuie să găsim soluţii, împreună cu Ministerul de Finanţe, astfel încât Anexa 10 (regulamentul de sporuri - n. r.) 
să nu producă efecte pentru anul acesta sau, în situaţia în care va funcţiona Anexa 10 anul acesta, să o 
îmbunătăţim. Ea trebuie să apară, fără discuţie, într-o formă îmbunătăţită, de aceea am şi început protestul astăzi 
la MFP pentru că, într-adevăr, Ministerul Sănătăţii e legat de 30% pe ordonatorul principal de credite şi nu poate 
acorda sporurile din sistemul sanitar. Noi am început cu Ministerul de Finanţe. Am şi identificat câteva puncte, dar 
nu le dezvăluim, sper să se materializeze, că altfel chiar nu are rost. Majoritatea soluţiilor trebuie să le găsim 
împreună cu Ministerul Finanţelor, Ministerul Muncii şi Ministerul Sănătăţii. Avem promisiunea celor de la Finanţe 
că vor participa la aceste întâlniri. Săptămâna viitoare vom fi la celelalte două ministere. Anexa 10 împarte sărăcia 
în sistemul sanitar, e formulată pe principiul 'cine primeşte mărirea de salariu îi scade sporul, cine nu primeşte 
mărirea de salariu îi păstrează sporul'. Aceasta este marea filosofie a Anexei 10", a afirmat vicepreşedintele 
SANITAS, Iulian Pope, săptămâna trecută, la ieşirea de la discuţii de la Ministerul Finanţelor. 
 
Peste 200 de membri ai SANITAS au pichetat marţi, 20 martie, timp de două ore, Ministerul Finanţelor Publice, 
nemulţumiţi fiind de condiţiile de salarizare şi grilele de sporuri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Veterinarii, nemulțumiți de plata primită prin contractele cu ANSVSA. Medicii de la sate trag un semnal serios 
de alarmă 
Sute de veterinari din toată țara au protestat în București, acuzând că primesc prea puțini bani din contractele pe 
care le au cu Autoritatea Națională Sanitară Veterinară. Șefii Autorităţii recunosc problema, dar subliniază că nu 
au ce să facă dacă oamenii nu mai cresc la fel de multe animale ca în urmă cu 10 ani. 
Cu pancarte și fluiere, medicii veterinari au ocupat platforma din fața Casa Presei Libere. 
Mai bine de 3 ore și-au strigat nemulțumirile. Ei acuză că primesc prea puţini bani pentru servicii medicale pe care 
le fac prin contract cu ANSVSA. Pe listă sunt inclusiv vaccinările, esențiale pentru supraviețuirea animalelor de 
casă. 
Medicii veterinari care lucrează la sate au şi o altă îngrijorare - în câţiva ani nu îşi vor mai putea face meseria, 
pentru că fermierii cresc tot mai puține animale. 
Din cei 9 mii de medici veterinari care lucrează în România, 5.600 sunt în sistemul de stat, iar 2.700 sunt veterinari 
de liberă practică şi au contracte cu ANSVSA. 
Ei vor merge la negocieri, cel mai probabil după Paşti. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Legile Justiţiei au trecut de Parlament 
Plenul Senatului a votat, luni, modificarea celor trei legi ale Justiţiei - 303/2004 privind Statutul procurorilor şi 
judecătorilor, 304/2004 privind organizarea judiciară şi 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM, în 
pofida criticilor parlamentarilor Opoziţiei. 
„PNL s-a opus la dezbaterea precedentă, înainte de decizia Curţii. Modificările care au intervenit sunt nişte 
modificări care, din punctul de vede al PNL, nu sunt semnificative. Faptul că secţia pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie începe să funcţioneze în trei luni, nu în şase, cum era în textul iniţial (...) sunt nişte mici 
brizbrizuri care nu schimbă în niciun fel nici conţinutul legii, nici poziţia pe care PNL a avut-o şi şi-o menţine despre 
această lege (...) PNL va vota împotriva acestei legi”, a spus Daniel Fenechiu. 
Împotriva legilor Justiţiei au votat şi senatorii PMP. 
“Legi de tipul celor pe care le avem acum în discuţie sunt de natură să scindeze societatea în două. Sunt de natură 
să creeze controverse, atâta timp cât nu sunt sufficient dezbătute, înţelese şi modificate, cu atât mai mult cu cât şi 
cuprind prevederi care nu sunt întocmai cu principiile unei societăţi din care astăzi facem parte. Faptul că acestei 
legi nu au avut un parcurs normal, au fost promovate printr-o comisie specială, procedura a fost netransparentă şi 
lipsită de dezbateri reale, efectiv, şi consistente, mai ales că este un domeniu sensibil (…) conduce la ideea că se 
doreşte promovarea lor cu orice preţ, în ciuda faptului că într-un an Centenar, noi, românii, ar trebui să fim uniţi, 
nu scindaţi (…) Sunt motive suficiente ca grupul PMP să voteze împotriva acestui proiect de lege şi a celorlalte 
proiecte”, a susţinut Dorin Bădulescu. 
O poziţie similară a avut şi senatorul USR Mihai Goţiu. 
”Vreau să atrag atenţia că prin modificările care s-au adus în urma reexaminării s-a excedat solicitării făcute de 
CCR atunci când procurorii au fost trecuţi de sub autoritatea ministrului Justiţiei sub controlul ministrului Justiţiei, 
lucru care lasă foarte larg deschisă uşa abuzurilor”, a spus Goţiu, anunţând că senatorii USR votează împotrivă. 
Senatorul PSD Şerban Nicolae a respins criticile parlamentarilor Opoziţiei. 
”Aş vrea să fac o precizare foarte importantă, ca să nu mai repete cineva propagandistic, cât se poate de găunos, 
că se instituie un control politic asupra Justiţiei. Legea 304/2004 privind organizarea judiciară conţine toate 
elementele care să asigure independenţa magistraţilor, imparţialitate în exercitarea actului de justiţie, 
inavobilitatea judecătorilor şi stabilitatea procurorilor. Nici până astăzi, din noiembrie, nimeni, nici de la Bruxelles, 
nici de la Bucureşti, nici din alt colţ al lumii nu a putut să facă dovada care anume text din propunerea legislativă 
ar pune sub control politic, ar afecta independenţa în vreun fel a sistemului judiciar din România. Explicaţia e 
foarte simplă - nu a putut identifica nimeni un text pentru că el nu există. Nu există nimic în ceea ce priveşte 
organizarea judiciară care să rezulte din voinţa politică de control a cuiva, cu atât mai mult cu cât alternanţa la 
putere ar face, în modul cel mai raţional şi previzibil cu putinţă, ca acest control politic să fie exercitat de forţe 
politice diferite. (...) Peste 90% din textele adoptate provin de la asociaţiile profesionale ale magistraţilor. 
Dezbaterile au avut loc cu transmisii în direct atât on-line, cât şi transmise de posturile de televiziune. Dezbatere 
mai transparentă ca acum nu cred că am mai avut cu prilejul altei propuneri legislative”, a susţinut senatorul 
social-democrat. 
Modificările aduse Legii 303/2004 privind Statutul procurorilor şi judecătorilor au fost votate cu 83 voturi 
”pentru” şi 36 ”împotrivă”. 
Senatul a fost cameră decizională, proiectele urmând a fi trimise preşedintelui Klaus Iohannis la promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat modificările la legea 317 privind organizarea CSM 
Senatul a adoptat luni, în calitate de for decizional, modificările aduse Legii 317 privind activitatea Consiliului 
Superior al Magistraturii. 317 privind organizarea CSM 
Senatul a adoptat luni modificările Legii 317, privind activitatea CSM, cu 82 de vorui pentru, 36 împotrivă şi o 
abţinere. 
Camera Deputaţilor a adoptat, săptămâna trecută, Legea 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, 
potrivit căruia CSM primeşte atribuţiile de numire şi revocare a conducerii ÎCCJ, iar preşedintele României este 
eliminat din procedură. 
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„Secţiile Consiliului Superior al Magistraturii au următoarele atribuţii referitoare la cariera judecătorilor şi 
procurorilor: numeşte şi revocă din funcţie preşedintel, vicepreşedinţii şi preşedinţii de secţii ai Înaltei Curţei de 
Casaţie şi Justiţie”, potrivit formei adoptate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Forumul Judecătorilor îi cere lui Iohannis să retrimită Parlamentului cele trei legi ale justiţiei 
Forumul Judecătorilor din România îi scrie preşedintelui Klaus Iohannis, solicitându-i să retrimită Parlamentului 
cele trei legi ale justiţiei, dar şi să solicite opinia Comisiei de la Veneţia. 
Forumul Judecătorilor din România spune, în scrisoarea adresată preşedintelui, că se impune ca cele trei legi ale 
justiţiei să fie reanalizate de Parlament sub aspectul oportunităţii acestora, întrucât, pe de o parte, interesul 
public general nu justifică multe dintre reglementări, iar, pe de altă parte, este pusă în discuţie respectarea 
angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene. 
"Curtea Constituţională nu are competenţa de a analiza caracterul just sau injust/potrivit sau nepotrivit al 
intervenţiei legislative, întrucât acest aspect ţine de oportunitatea măsurii, aceasta intrând în marja de apreciere 
exclusivă a Parlamentului. Însă, Parlamentul, în calitatea sa de organ reprezentativ suprem al poporului român şi 
de unică autoritate legiuitoare a ţării, atunci când adoptă măsurile pe care le consideră necesare, trebuie să 
pornească de la o evaluare preliminară reală, obiectivă şi completă, iar alegerea măsurilor să corespundă unui 
interes general al societăţii. De asemenea, pentru o parte dintre reglementări, subzistă numeroase aspecte de 
neconstituţionalitate, învederate de Asociaţia Forumul Judecătorilor din România prin Memoriul pe care vi l-a 
trimis la 27 decembrie 2017, motiv pentru care sunteţi în măsură să sesizaţi Curtea Constituţională", mai spun 
reprezentanţii asociaţiei în scrisoarea transmisă lui Iohannis. 
Ei îi mai transmit lui Iohannis, că deşi a respins această variantă, are în continuare posibilitatea de a apela la 
sprijinul tehnic al Comisiei de la Veneţia. Plenul Senatului, în calitate de for decizional, a adoptat luni cele trei legi 
ale Justiţiei - Legea 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, Legea 304/2004 privind organizarea 
judiciară şi Legea 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). PNL a 
anunţat că le va ataca din nou la Curtea Constituţională. 
Cele trei legi vor merge la preşedintele Klaus Iohannis pentru promulgare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Senatul a respins cererea lui Iohannis de reexaminare a legii referendumului. Organizarea scrutinului, în 
ultima duminică a celor 30 de zile de la adoptare 
Senatul a decis, luni, ca referendumul naţional cu privire la revizuirea Constituţiei să aibă loc în ultima duminică a 
perioadei de 30 de zile de la data adoptării în Parlament a actului normativ de revizuire a Legii fundamentale, 
urmând ca data să fie adusă la cunoştinţă publică de către Guvern. 
Astfel, forul a respins cererea de reexaminare a preşedintelui Iohannis. Preşedintele Klaus Iohannis a cerut pe 14 
martie Parlamentului reexaminarea Legii pentru modificarea şi completarea Legii 3/2000 privind organizarea şi 
desfăşurarea referendumului. 
Senatorii au adoptat Legea pentru modificarea şi completarea art.6 din Legea nr.3/2000 privind organizarea şi 
desfăşurarea referendumului în forma trimisă la promulgare, cu 82 de voturi „pentru”, 32 „împotrivă” şi două 
abţineri. 
„Cetăţenii sunt chemaţi să îşi exprime voinţa prin vot în cadrul referendumului naţional cu privire la revizuirea 
Constituţiei în ultima duminică a perioadei de 30 de zile prevăzută în Constituţie, calculată de la data adoptării de 
către Parlament a proiectului legii constituţionale, Guvernul având obligaţia de a aduce la cunoştinţa publică, de 
îndată, prin mijloace de comunicare în masă, textul acestuia şi data referendumului”, prevede textul adoptat. 
Proiectul a fost adoptat iniţial în Parlament în luna septembrie, dar actul normativ a fost atacat la CCR de 
parlamentari PNL şi USR. În cuprinsul sesizării, autorii obiecţiei de neconstituţionalitate au susţinut că legea 
conţine norme care sunt de natură să afecteze atribuţia Curţii Constituţionale de a se pronunţa în termen de cinci 
zile de la adoptare asupra legii de revizuire a Constituţiei. În acest sens, au arătat că articolul unic pct. 2 din legea 
criticată stabileşte în sarcina Parlamentului obligaţia de a transmite Curţii Constituţionale legea de revizuire într-
un termen de două zile de la adoptare. Autorii sesizării au criticat şi faptul că în lege se atribuie Guvernului 
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competenţa de a stabili, prin hotărâre, data organizării referendumului pentru revizuirea Constituţiei, deşi acesta 
este un drept exclusiv al Parlamentului. Curtea a admis, pe 3 octombrie, obiecţia de neconstituţionalitate, iar 
Senatul şi, apoi, Camera Deputaţilor au reformulat textele. 
Cererea de reexaminare şi actul normativ vor fi dezbătute de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea achiziţiilor publice va fi modificată prin ordonanţă de urgenţă 
Ministrul Dezvoltării Regionale, Paul Stănescu, a anunţat că Guvernul urmează să modifice în această lună legea 
achiziţiilor publice prin Ordonanţă de Urgenţă, vicepreşedintele PSD Robert Negoiţă propunând înfiinţarea unei 
structuri centralizate pentru organizarea licitaţiilor. 
”Nu ştiu cum ar trebui să arate pentru că nu sunt eu specialist în achiziţii publice, dar luna aceasta vom veni cu o 
lege a achiziţiilor publice, luna aceasta”, a spus ministrul, înainte de şedinţa Biroului Permanent Naţional al PSD. 
Preşedintele CJ Vrancea, Marian Oprişan, a declarat, la rândul lui, că propune ca noua lege a achiziţiilor publice să 
fie ”pe model german”. 
”De regulă, lucrurile trebuie să fie cât mai flexibile, cât mai puţin interpretabile şi cât mai transparente. (...) 
Germania are mai multe landuri şi are mai multe sisteme de achiziţie. Noi am dat modelul austriac (cu - n.r.) o 
unitate centralizată de achiziţii publice. Aceasta trebuie să dea tonul. De ce unii să cumpere acelaşi pix cu doi lei, 
iar alţii cu cinci lei? Să fie o unitate centralizată, care să nu fie obligatorie”, a spus alt vicepreşedinte al ,Robert 
Negoiţă, care este şi preşedintele Asociaţiei Municipiilor din România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă urgentarea referendumului pentru familie şi dezbatere pentru parteneriatul civil/ Asociaţia 
ACCEPT îi răspunde liderului PSD 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că vrea, ca în perioada următoare, modificările la Legea Referendumului 
să ajungă la promulgare, astfel încât să se poată stabili data referendumului pentru familie, în acelaşi timp liderul 
PSD dorind o dezbatere pe necesitatea parteneriatului civil. 
"Am discutat despre modificarea legii referendumului. Azi intră în votul final de la Senat, sperăm să se adopte 
modificările şi să ajungă la Camera Deputaţilor şi aici în procedură de urgenţă o adoptăm şi apoi să meargă la 
promulgare. După ce va fi publicată în Monitorul Oficial, vom decide să se continue procedura în Senat, adică votul 
efectiv pentru revizuirea Constituţiei şi stabilirea referendumului stabilirea datei", a declarat Liviu Dragnea, 
preşedinte PSD. 
Totodată, acesta spune că este nevoie de o dezbatere publică în ceea ce priveşte parteneriatul civil cerut de 
comunitatea gay. 
"Nu putem să nu analizăm şi situaţia unei minorităţi, să discutăm serios despre oportunitatea legiferării unui tip 
de parteneriat civil şi aici l-am rugat pe Victor Negrescu să discute cu ONG-urile din domeniu pentru a merge către 
o formă legislativă pentru această situaţie", a mai spus Dragnea. 
Întrebat dacă se teme de proteste din partea comunităţii gay, după modificarea Constituţiei, liderul PSD a 
răspuns: "motivul meu nu e teama de proteste, ci despre o minoritate pe care nu ne putem face că nu o vedem 
sau că nu există. Ca orice minoritate, trebuie tratată aşa cum trebuie şi să încercăm să găsim ca măcar o parte din 
solicitările lor să fie rezolvate". 
Vicepremierul Paul Stănescu a declarat luni, înainte de şedinţa BPN al PSD, că referendumul poate avea loc în luna 
mai a acestui an. 
Camera Deputaţilor a adoptat în mai 2017 iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
Iniţiativa cetăţenească a fost depusă, în Parlament, de Coaliţia pentru Familie şi strâns 3 milioane de semnături de 
susţinere. 
În prezent, Constituţia prevede că familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între soţi. 
Legat de parteneriatul civil, comunitatea gay a cerut, inclusiv în stradă, ca acesta să fie legiferat. 
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Asociaţia ACCEPT: Parteneriatul civil, necesar ca protecţie reală pentru cuplurile de acelaşi sex 
Dezbaterea în regim de urgenţă a unei propuneri legislative care să asigure protecţia juridică pentru familiile din 
comunitatea LGBT, dar şi pentru alte cupluri heterosexuale necăsătorite este extrem de necesară, susţine 
Asociaţia ACCEPT. 
 
Potrivit Asociaţiei ACCEPT, parteneriatul civil acordă protecţie atât familiilor din comunitatea LGBT, cât şi altor 
cupluri heterosexuale necăsătorite care au nevoie de protecţia statului. 
"Unele cupluri nu doresc să apeleze la instituţia căsătoriei, altele nu pot. Dezbaterea în regim de urgenţă a unei 
propuneri legislative care să asigure protecţia juridică a acestor familii este extrem de necesară, întrucât în 
momentul de faţă dreptul acestor cupluri la co-asigurare, dreptul la implicarea în decizii medicale pentru partener 
sau dreptul la moştenire sunt încălcate", arată Asociaţia ACCEPT, într-un comunicat de presă remis luni 
MEDIAFAX. 
„Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat astăzi (luni-n.r.) că dezbaterea pe tema reglementării parteneriatul 
civil este necesară. Reglementarea situaţiei juridice pentru cuplurile de acelaşi sex este vitală şi ar pune capăt 
suferinţei şi umilinţelor înfruntate de membrii comunităţii în cele mai grele momente ale vieţii. Mai mult, 
parteneriatul civil înseamnă recunoaşterea faptului că persoanele din comunitate se pot bucura de drepturi egale 
în societate, în baza contribuţiei lor la bunăstarea României ca cetăţeni,” a declarat Florin Buhuceanu, 
preşedintele Asociaţiei ACCEPT. 
Asociaţia ACCEPT se declară însă îngrijorată de faptul că se readuce în dezbatere propunerea de redefinire a 
familiei în Constituţie, precizând că organizarea unui referendum în anul centenarului Marii Uniri va "învrăjbi şi 
diviza populaţia şi îi va împărţi pe români în oameni buni şi oameni răi, în familii aşa-zis tradiţionale şi familii 
inferioare, altele decât cele bazate pe căsătorie". 
"Vorbim despre peste 10% din familiile din România, care a fi scoase din sfera protecţiei constituţionale de un 
referendum costisitor şi inutil din punct de vedere juridic. Cheltuielile aferente unui referendum constituţional 
reprezintă o risipă de fonduri, necesare în domeniul sănătăţii sau educaţiei din România. Senatul României trebuie 
să decidă care este oportunitatea organizării unui asemenea referendum şi încurajăm senatorii să voteze 
împotriva divizării societăţii şi împotriva stigmatizării comunităţii LGBTI într-o campanie plină de ură şi homofobie 
sponsorizată de autorităţile statului", potrivit sursei citate. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că vrea, ca în perioada următoare, modificările la Legea Referendumului 
să ajungă la promulgare, astfel încât să se poată stabili data referendumului pentru familie, în acelaşi timp liderul 
PSD dorind o dezbatere pe necesitatea parteneriatului civil. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul, de acord cu pensiile speciale. Proiectul de abrogare a acestora, respins 
Senatul a respins luni, cu 81 de voturi „pentru”, 36 de voturi „împotrivă” şi o abţinere, proiectul legislativ al USR 
privind abrogarea pensiilor speciale. 
Potrivit expunerii de motive a iniţiatorului, este vizată „restabilirea egalităţii în relaţia cu statul prin abrogarea 
regimurilor de pensii speciale şi revenirea la principiul contributivităţii şi menţinerea a două excepţii de la 
această regulă - pentru pensiile militare de stat şi pentru cele ale magistraţilor”. 
Senatorul USR Florina Presadă a spus că numărul celor care beneficiază de pensii de serviciu instituite prin legi 
speciale este de 184.000, iar bugetul total pentru acestei pensii era, în 2017, de 6,6 miliarde de lei. 
„Pensiile speciale ale civililor şi militarilor au costat bugetul peste 3 miliarde de lei în prima jumătate a anului 
2017. Dintre aceştia, 8.668 sunt pensionari civili, beneficiari de pensii de serviciu - diplomaţi, magistraţi, grefieri, 
funcţionari publici parlamentari, personal aeronautic, auditori ai Curţii de Conturi. Din restul de 175.000 de 
pensionari, la data de 21.08.2017 erau 76.000 de militari, restul fiind pensionari din structurile MAI şi altele 
asimilate. În aceste condiţii, trebuie amintit că pensiile reprezintă principala cheltuială a bugetului general 
consolidat, ajungând la 25% din cheltuielile statului”, a spus Florina Presadă. 
Camera Deputaţior este for decizional în cazul acestei propuneri legislative. 
(Sursa: news.ro) 
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 „RO-ALERT” poate fi implementat. Legea privind sistemul de avertizare a populaţiei în situaţii de urgenţă, 
promulgată 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, proiectul de lege privind implementarea sistemului de avertizare a 
populaţiei în situaţii de urgenţă „RO-ALERT”. 
Camera Deputaţilor a adoptat, în 28 februarie, proiectul de lege privind implementarea sistemului de avertizare a 
populaţiei în situaţii de urgenţă „RO-ALERT”, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, felicitând Guvernul Tudose pentru 
emiterea aceste Ordonanţe. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare implementarea Sistemului de avertizare a populaţiei în situaţii de 
urgenţă „RO-ALERT”, bazat pe tehnologii moderne din domeniul comunicaţiilor şi tehnologiei informaţiilor, 
potrivit raportului adoptat de Camera Deputaţilor. 
Sistemul „RO-ALERT” presupune multiple avantaje faţă de cel actual, dintre care cele mai importante sunt 
reprezentate de: transmiterea unor mesaje de avertizare adaptate evenimentului iminent prin intermediul 
reţelelor operatorilor de telefonie mobilă, transmiterea rapidă a mesajelor către toţi utilizatorii aflaţi în arealul 
ameninţat chiar în condiţii de congestie a reţelelor operatorilor de telefonie mobilă, se arată în documentul citat. 
Sistemul permite ca mesajele să fie afişate instantaneu pe ecranul terminalului mobil fără a fi necesară vreo 
intervenţie a utilizatorului, repetarea ciclică a mesajelor de alertare la intervale de timp configurabile, 
recepţionarea mesajelor de avertizare şi de către terminalele aflate în roaming, acurateţea mesajelor de 
avertizare, formulate doar pe baza informaţiilor furnizate de surse autorizate. 
„RO-ALERT” va fi implementat cu suportul tehnic al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale şi va fi operat de către 
structurile operaţionale 24/24 ale IGSU şi structurilor subordonate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul de Interne reevaluează planul în baza căruia s-a semnat protocolul din 2012 cu SRI, SIE şi Parchete: 
Nu a efectuat raportări în baza acestuia 
MAI a anunţat, luni, într-un răspuns pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că în prezent se reevaluează Planul 
Naţional Comun de Acţiune (PNCA) din 2010 în urma căruia a fost semnat protocolul din 2012 cu SRI, Ministerul 
Finanţelor, Ministerul Public şi al Justiţiei, prin care era monitorizată ANAF. 
"În ceea ce priveşte Planul Comun de Măsuri prezentat în spaţiul public, menţionăm că acesta a fost iniţiat în anul 
2012 şi prevedea măsuri subsidiare acţiunilor prevăzute în PNCA, însă MAI nu a efectuat raportări în baza 
acestuia, ci doar în baza celui naţional aprobat prin Hotărâre a CSAT în anul 2010. În prezent, au fost iniţiate 
demersurile necesare pentru reevaluarea PNCA, prin prisma noilor competenţe ale instituţiilor din componenţa GLI 
(Grupul de Lucru Interinstituţional -n.r.) în domeniul prevenirii şi combaterii evaziunii fiscale şi a apariţiei unor noi 
riscuri care potenţează şi favorizează proliferarea infracţionalităţii economico-financiare", informează Ministerul 
Afacerilor Interne (MAI), într-un răspuns formulat în urma unei solicitări a agenţiei de presă MEDIAFAX. 
Reprezentanţii MAI mai precizează că după o decizie a CSAT din 2010, a fost constituit Grupul de Lucru 
Interinstituţional pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, format din MAI, Ministerul Finanţelor, 
Ministerul Justiţiei, SRI şi SIE, procurori desemnaţi de Ministerul Public şi "ofiţeri specialişti din instituţiile 
angrenate". 
"Prin Hotărârea CSAT nr. 69/2010 privind prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale (în temeiul art. 2 alin. 2), a 
fost constituit, la nivel strategic, Grupul de Lucru Interinstituţional pentru prevenirea şi combaterea evaziunii 
fiscale (GLI), format din secretari de stat nominalizaţi de Ministerul Afacerilor Interne, Ministerul Finanţelor 
Publice, Ministerul Justiţiei, Serviciul Român de Informaţii şi Serviciul de Informaţii Externe, procurori desemnaţi de 
către Ministerul Public şi ofiţeri specialişti din instituţiile angrenate", se arată în răspunsul Ministerului de Interne 
pentru agenţia de presă MEDIAFAX. 
Grupuri operaţionale de lucru (GLO) au fost constituite şi în fiecare judeţ, precum şi în Capitală, "din care fac parte 
reprezentanţi ai structurilor teritoriale ale instituţiilor partenere", potrivit sursei citate. 
Ministerul Afacerilor Interne a prezentat şi cele nouă domenii vizate prin Planul Naţional Comun de Acţiune 
(PNCA), realizat în urma hotărârii CSAT nr. 69/2010: 
"1. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul producerii şi comercializării produselor energetice; 
2. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul producerii şi valorificării alcoolului şi băuturilor alcoolice; 
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3. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul comercializării produselor din tutun; 
4. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul producerii şi comercializării mărfurilor agroalimentare; 
5. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul transporturilor; 
6. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul turismului; 
7. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul construcţiilor şi materialelor de construcţii; 
8. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul exploatării şi prelucrării materialului lemnos; 
9. Prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale în domeniul utilizării forţei de muncă “la negru” şi “la gri”." 
Un protocol din 2012 între SRI, DNA, Parchetul ICCJ, Ministerele Justiţiei, Finanţelor şi Interne, prin care era 
monitorizat ANAF, cu obiectul de combatere a evaziunii fiscale a fost prezentat, la sfârşitul săptămânii trecute, de 
Antena 3. Documentul este semnat de Laura Codruţa Kovesi, George Maior, Traian Igaş şi Alina Bica. Acesta este 
intitulat "Plan comun de măsuri pentru eficientizarea activităţilor de prevenire şi combatere a evaziunii fiscale" şi 
este încheiat în ianuarie 2012, iar în introducere se arată încheierea protocolului în baza unei hotărâri CSAT din 
anul 2010. 
"Monitorizarea contribuabililor cu potenţial de evaziune şi fraudă fiscală ridicat, a societăţilor comerciale nou 
înfiinţate, clarificarea aspectelor practice rezultate în ultima perioadă din activitatea de colectare a taxelor şi 
impozitelor şi intensificarea cooperării interinstituţionale prin acordarea accesului comun la bazele de date 
specifice gestionate de către instituţiile de aplicare a legii cu atribuţii în domeniu şi realizarea acţiunilor comune pe 
cele nouă domenii prioritare de intervenţie, impun adoptarea de măsuri conjugate ale instituţiilor de aplicare a 
legii nominalizare de HCSAT 69/2010", se arată în documentul prezentat. 
Protocolul este semnat de Laurei Codruţa Kovesi, procuror general la acea vreme, Constantin Traian Igaş, ministru 
al Internelor de atunci, George Maior, director al SRI, Gheorghe Ialomiţeanu, ministru al Finanţelor, iar în locul lui 
Cătălin Predoiu este semnătura Alinei Bica. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader a discutat cu ministrul sârb al Justiţiei despre cererea de extrădare a lui Sebastian Ghiţă 
Tudorel Toader a discutat, luni, cu ministrul sârb al Justiţiei despre cererea de extrădare a lui Sebastian Ghiţă, 
Nela Kuburovic subliniind că procedura privind stabilirea îndeplinirii condiţiilor este în curs la Înalta Curte şi că, 
ulterior, ministrul justiţiei va lua o decizie. 
Luni, 26 martie, a avut loc, la sediul Ministerului Justiţiei din Serbia, întrevederea ministrului justiţiei, Tudorel 
Toader, cu Nela Kuburovic, ministrul justiţiei din Serbia. 
"Miniştrii au purtat, de asemenea, discuţii despre cererea României de extrădare a lui Sebastian GHIŢĂ. Ministrul 
KUBUROVIĆ a subliniat că procedura privind stabilirea îndeplinirii condiţiilor de extrădare este încă în curs la Înalta 
Curte şi că, ulterior hotărârii instanţei, ministrul justiţiei va adopta o decizie cât mai curând posibil", potrivit unui 
comunicat de presă al Ministerului Justiţiei, postat pe site-ul instituţiei. 
În cadrul întrevederii, s-a discutat şi despre intensificarea cooperării dintre cele două ministere de justiţie. 
"Ministrul Justiţiei din România a precizat faptul că România sprijină cu fermitate parcursul european al Serbiei, 
iar Ministerul Justiţiei, în special în cadrul capitolelor de negociere 23 şi 24. Cei doi miniştrii au menţionat, de 
asemenea, necesitatea intensificării acestei cooperări, având în vedere faptul că Protocolul care defineşte relaţiile 
dintre cele două state în domeniul justiţiei a fost semnat în 2007. De asemenea, cei doi miniştri au convenit 
negocierea şi încheierea unui nou protocol care să dezvolte evoluţiile realizate până în prezent", potrivit sursei 
citate. 
Ministrul sârb al Justiţiei a precizat că în Serbia o temă de actualitate este reprezentată de interesul în procesul de 
redactare a amendamentelor constituţionale în domeniul justiţiei, acesta aflându-se în derulare. 
"De asemenea, doamna Nela Kuburovic a adăugat că se lucrează şi la armonizarea Proiectului de text al 
amendamentelor la Constituţia Serbiei cu propunerile şi sugestiile din cadrul dezbaterii publice care s-a finalizat la 
data de 8 martie a.c., iar ulterior, după armonizare, proiectul va fi înaintat Comisiei de la Veneţia pentru avizare. 
Ministrul justiţiei din Serbia a menţionat că Ministerul Justiţiei nu va intra în procedura de adoptare, fără avizul 
pozitiv al acestei instituţii", se mai arată în comunicatul de presă al Ministerului Justiţiei. 
Tudorel Toader a discutat, luni, şi cu Vesna Ilić Prelic, preşedintele Curţii Constituţionale a Serbiei. 
(Sursa: Mediafax) 
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 ULTIMA ORĂ - Șefa DNA, audiată de Inspecția Judiciară 
Laura Codruța Kovesi, șefa DNA, a fost audiată din nou astăzi de Inspecția Judiciară, după ce aceasta a refuzat să 
se prezinte în fața Comisiei parlamentare de anchetă cu privire la alegerile prezidenţiale din anul 2009, anunță 
Antena 3. Kovesi a mai fost audiată de Inspecția Judiciară în luna februarie. 
Şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi, a refuzat de patru ori să se prezinte în faţa comisiei parlamentare de anchetă 
privind alegerile prezidenţiale din 2009. Aceasta a reiterat că nu deţine informaţii sau documente necesare 
clarificării împrejurărilor şi cauzelor în care s-au produs evenimentele supuse cercetării parlamentare. 
La sfârșitul lunii ianuarie 2018, Inspecţia Judiciară a adresat Comisiei parlamentare de anchetă privind alegerile 
prezidenţiale din 2009 o scrisoare în care solicita documentaţia legată de corespondenţa purtată de comisie cu 
procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Comisia privind alegerile prezidenţiale din 2009 a fost înfiinţată după ce PSD şi ALDE au cerut, în aprilie 2017, o 
anchetă parlamentară pentru clarificarea aspectelor privind organizarea alegerilor, dar şi rezultatul scrutinului, în 
urma dezvăluirilor făcute de Dan Andronic despre noaptea alegerilor. 
Jurnalistul Dan Andronic a publicat un articol în care susţinea că în seara celui de al doilea tur al alegerilor 
prezidenţiale din 2009 a mers la locuinţa lui Gabriel Oprea, în calitate de consultant politic, unde se aflau, printre 
alţii, George Maior, şef al SRI la momentul respectiv, Florian Coldea, prim-adjunct al directorului SRI, şi Laura 
Codruţa Kovesi, la acel moment procuror general al României. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea anunţă intenţia de înfiinţare a unei comisii pentru legile privind securitatea naţională/ Tăriceanu: E 
util. Sunt multe legi care datează, cred că de la începutul anilor ’90 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat luni, după şedinţa Biroului Politic Naţional al PSD, că decizia politică 
este de înfiinţare, săptămâna viitoare miercuri, a unei comisii speciale privind legislaţia legată de securitatea 
naţională 
"Am vorbit despre un proiect de modificare a legilsaţiei privind securitatea naţională. (...) Sperăm să obţinem şi 
acceptul ALDE să înfiinţăm o comisie specială, săptămâna viitoare, miercuri, pentru a porni procesul privind 
legislaţia securităţii naţionale", a declarat, luni, Liviu Dragnea. 
Acesta a confirmat că se vor ocupa, de identificarea actelor normative care trebuie modificate, Gabriel Vlase şi 
Claudiu Manda. 
Preşedintele PSD a mai spus că este vorba de circa 15 legi care vizează domeniul. 
Tăriceanu: E util să avem o comisie specială pentru legile pe siguranţă naţională 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, a susţinut, luni, că este utilă o comisie specială pentru legile pe 
siguranţă naţională, motivând că acestea trebuie puse în acord cu noile realităţi politice şi cu ameninţările la care 
ţara noastră trebuie să facă faţă. 
„Cred că e util să avem o comisie care să analizeze propunerile de modificare legislativă, având în vedere că sunt 
multe legi care datează, cred că de la începutul anilor ’90, şi ele trebuiesc puse în acord cu noile realităţi politice şi 
cu noile ameninţări la care România, la fel ca şi alte ţări din Uniunea Europeană şi membre NATO, trebuie să facă 
faţă”, a precizat, Tăriceanu, la Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea şi Tăriceanu, contre pe tema descentralizării: Aproape toţi miniştrii se opun/Tăriceanu: Să ne spună 
Dragnea exact care sunt 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că ”aproape toţi” miniştrii se opun descentralizării, precizând că 
joi va avea o discuţie, alături de liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, cu toţi membrii Executivului pentru că 
”este un proces care trebuie să înceapă foarte repede”. 
”Au fost mai multe intervenţii ale colegilor mei din BPN care s-au referit la o reticenţă mare din partea membrilor 
Cabinetului în ceea ce priveşte descentralizarea, anume că toţi spun că este foarte bună, dar nu acum. Am rugat-o 
pe doamna prim-ministru ca joi după amiază să am şi eu o întâlnire, o să-l rog şi pe dl. Tăriceanu să vină cu domnii 
şi doamnele ministru, pentru a lămuri o dată pentru totdeauna atitudinea miniştrilor faţă de descentralizare. Este 
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o decizie politică asumată şi în programul de guvernare, asumată şi în coaliţie şi este un proces care trebuie să 
înceapă foarte repede”, a declarat Liviu Dragnea după şedinţa BPN al PSD. 
Întrebat ce miniştri se opun descentralizării, liderul PSD a spus: ”aproape toţi”. 
El a mai spus nu este nevoie de modificarea Constituţiei pentru descentralizare. 
”Cei care se opun descentralizării - şi nu mă refer doar la miniştri, care unii au început să exprime aşa-zisele 
argumente din partea funcţionarului, mă refer la alte forţe care s-au opus mereu descentralizării - avem cadrul 
legal suficient. Dacă mai e cazul, mai adoptăm acte normative. Dar la ce avem acum, se poate realiza 
descentralizarea pe cadrul legislativ existent”, a mai spus Liviu Dragnea. 
Tăriceanu, despre miniştrii care se opun descentralizării: Să ne spună Dragnea exact care sunt 
Liderul ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, a susţinut, luni, că e nevoie de o discuţie cu preşedintele PSD, Liviu 
Dragnea, pentru ca acesta să spună exact care sunt miniştrii care se opun procesului de descentralizare. 
„Am văzut declaraţia domnului Dragnea, cred că e nevoie să facem o discuţie şi să ne spună exact miniştrii care 
văd că ar fi problemele sau cu ce probleme se confruntă. Eu cred că nimic nu este mai important decât a face o 
descentralizare profundă. Cred că ideea de a ţine în mână toate deciziile, şi miniştrii, aici fiecare trebuie să 
înţelegeţi, au nu numai o problemă de administrare, dar şi o problemă de orgoliu. Fiecare vrea să fie mai 
important, să aibă o influenţă mai mare în cabinet şi acest lucru se întâmplă peste tot, nu e o problemă 
românească. Am văzut-o şi în alte guverne, există întotdeauna o concurenţă între membrii cabinetului, dar acest 
lucru nu trebuie să fie o frână pentru descentralizare, pentru că, altfel, pentru orice decizie, că e vorba de 
autorităţile locale, că e vorba de cetăţeni, trebuie să înţelegem că nu e soluţia de-ai plimba la Bucureşti pe toţi 
pentru a le rezolva problemele şi trebuie să delegăm responsabilităţile la nivel local”, a declarat Tăriceanu, la 
Parlament. 
Întrebat dacă miniştrii ALDE se confruntă cu astfel de probleme în domeniile pe care le gestionează, Tăriceanu a 
răspuns că nu a discutat cu aceştia. 
„O să facem o discuţie în prezenţa doamnei prim-ministru şi dânsa o să ne informeze şi o să ascultăm punctele de 
vedere pentru a vedea cum depăşim aceste chestiuni, până la urmă, fireşti”, a adăugat liderul ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bugetul a trecut de pe excedent - 1,9 mld. lei în ianuarie - pe deficit: 5,5 mld. lei în februarie 
Execuţia bugetului general consolidat pe primele două luni ale anului 2018 s-a încheiat cu un deficit (cheltuieli mai 
mari decât veniturile) de 5,5 miliarde de lei, respectiv 0,59% din PIB, arată datele comunicate luni de Ministerul 
Finanţelor Publice (MFP). 
În luna ianuarie, bugetul de stat consemnase un excedent (venituri mai mari decât cheltuielile) de 1,9 miliarde de 
lei, respectiv 0,2% din PIB. 
Potrivit MFP, veniturile bugetului general consolidat, în sumă de 42,3 miliarde de lei, reprezentând 4,6% din PIB, 
sunt cu 21,3% mai mari, în termeni nominali, faţă de anul precedent. „Se înregistrează creşteri semnificative 
comparativ cu anul precedent în cazul încasărilor din contribuţiile de asigurări (+28,3%) şi din veniturile nefiscale 
(+23,7%). Încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 18,7% faţă de primele două luni ale anului 
2017, iar încasările din taxa pe utilizarea bunurilor, autorizarea utilizarii bunurilor sau pe desfăşurarea de activităţi 
cu 22,9%”, se arată într-un comunicat al MFP. 
În ceea ce priveşte veniturile din TVA, comparativ cu anul anterior, se înregistrează o creştere de 7,8%, iar sumele 
de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 3,2 miliarde de lei. 
Cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 47,8 miliarde de lei, cu 38,5% mai mari faţă de primele 
două luni ale anului precedent. 
„Cheltuielile de personal sunt cu 18,8% mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, creşterea fiind 
determinată de majorările salariale acordate în anul 2017, dar şi de majorarea salariilor în sectorul bugetar ca 
urmare a aplicării Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice”, se mai arată 
în comunicat. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 21,3% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. „Creşteri 
semnificative se înregistrează atât la bugetele locale, cât şi la bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de 
sănătate şi la bugetele instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii bugetare”, precizează MFP. 
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Subvenţiile acordate în primele două luni ale anului 2018 sunt în creştere cu 136,8% faţă de aceeaşi perioadă a 
anului trecut. Creşterea este determinată, în principal, de plăţile efectuate (1,2 miliarde lei) pentru sprijinirea 
producătorilor agricoli şi de subvenţiile acordate pentru susţinerea transportului feroviar public de călători şi a 
transportului cu metroul. 
Dobânzile se menţin ca procent în produsul intern brut la acelaşi nivel ca în aceeaşi perioadă a anului precedent, 
respectiv 0,2% din PIB. 
Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de anul precedent cu 12,6%, fiind influenţate, în principal, de 
majorarea cu 9% a punctului de pensie de la 1 iulie 2017, ajungând la 1000 lei, majorarea şi modificarea 
modalităţii de stabilire a indemnizaţiei lunare pentru creşterea copilului şi stimulentul de inserţie. 
MFP a mai comunicat că, în primele două luni din acest an, „cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile 
de capital, precum şi pe cele aferente programelor de dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 
3,7 miliarde de lei - de patru ori mai mult faţă de aceeaşi perioada a anului trecut, creşterile provenind în special 
din domeniul apărării, precum şi de la bugetele locale”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, despre evaluarea secretarilor de stat: Am luat o decizie, o vom anunţa, va fi o surpriză 
Preşedintele ALDE, Călin Popesuc-Tăriceanu, a declarat, luni, că a făcut evaluarea secretarilor de stat şi a luat o 
decizie în acest sens, însă că urmează să o anunţe când va face schimbările acestora, adpugând că va fi o surpriză. 
Întrebat dacă a luat o decizie după evaluarea secretarilor de stat, Tăriceanu a răspuns că da. „Decizia am luat-o, 
dar nu am anunţat-o. O să anunţăm când facem schimbările la secretarii de stat. Vă lăsăm să aveţi o surpriză”, a 
precizat liderul ALDE. 
De asemenea, în privinţa evaluării miniştrilor, acesta a reiterat că este prea devreme pentru acest lucru, având în 
vedere că Guvernul a fost recent instalat. 
„Altfel, facem lunar evaluări în ceea ce înseamnă îndeplinirea termenlor, sarcinilor, din programul de guvernare şi, 
dacă apar anumite probleme, obstacole, atunci sigur că putem să discutăm cu colegii noştri miniştri, să ne explice 
de ce au intervenit aceste întârzieri, nerealizări şi acest lucru îl facem permanent”, a adăugat Tăriceanu. 
Totodată, preşedintele ALDE a susţinut că nu a discutat despre remanierea mniştrilor ALDE nici în partid, nici cu 
liderul PSD, Liviu Dragnea, şi nici nu premierul Viorica Dăncilă. 
Întrebat dacă este mulţumit de activitatea ministrului Energiei, Anton Anton, după ce au apărut informaţii în 
spaţiul public referitoare la o posibilă remaniere a acestuia, Tăriceanu a răspuns: „Da, sunt foarte mulţumit. Nu a 
fost niciun zvon, asta a fost o ştire de presă fără să existe în spate nimic concret, deci intră la categoria a ceea ce, 
mai nou, se numeşte fake-news”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şeful CNAIR dă asigurări: În 2018 vor fi terminaţi cu siguranţă 60 de kilometri de autostradă 
Directorul general al Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR), Ştefan Ioniţă, a 
anunţat luni că în 2018 se vor finaliza „cu siguranţă” lucrările la 60 de kilometri de autostradă, acesta fiind un total 
al mai multor sectoare aflate în stadii avansate de execuţie. 
„Urmează să finalizăm şi să recepţionăm un pod peste Someş, în luna iunie, care va pune în evidenţă cei 8,7 km 
recepţionaţi în 2017 pe tronsonul Gilău-Nădăşelu (n.n.- pe Autostrada Transilvania). Tot anul acesta se va realiza 
recepţia la sectoarele Sebeş-Turda, loturile 3, 4 - este vorba de 28,5 kilometri, din care 24 de kilometri pot fi 
deserviţi circulaţiei. Alt sector pe care mizăm este Lugoj-Deva 4. Aici lucrează acelaşi antreprenor care a făcut şi 
cei 8,7 kilometri. În total vorbim, pe acest segment, de 22,5 km. Mai avem un sector de circa 10 kilometri care cu 
siguranţă vor fi finalizaţi, dar nu pot fi daţi în exploatare - undeva între Ogra şi Târgu Mureş. Sunt aproape de a fi 
finalizaţi, procentajul lucrărilor fiind de 70%. Între Ogra şi Câmpia Turzii mai este un sector de 3,6 km, dar care nu 
are nod rutier, însă sigur va fi gata. În total, în jur de 60 de km vor fi gata anul acesta”, a declarat Ştefan Ioniţă, la o 
conferinţă pe teme de infrastructură, organizată de revista Capital. 
Potrivit directorului general al CNAIR, în 2017 au fost recepţionaţi 15 kilometri de autostradă în prima partea a 
anului şi încă 8,7 km între Gilău şi Nădăşelu. În total, 24 de km au fost recepţionaţi „conform prevederilor legale”, 
a precizat Ştefan Ioniţă. 
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Oficialul CNAIR s-a referit şi la dificultatea cu care înaintează proiectele de infrastructură, de la hârtie la excavator. 
„Voi începe cu legislaţia de achiziţii, pentru că eu consider că o autoritate competentă şi responsabilă are datoria 
de a promova proiecte în primul rând. Cu mult timp în urmă, România a decis să externalizeze tot ceea ce 
înseamnă execuţia lucrărilor, prestărilor de servicii, mă refer aici la proiectanţi, consultanţi, astfel încât realitatea 
actuală aduce CNAIR în aceşti parametri. În 2018, vorbim de proiecte de circa patru miliarde de euro promovate 
care se află în stadii avansate de atribuire. Nu putem spune exact că vom semna contractul în luna iunie sau iulie, 
pentru că sunt aceste contestaţii care blochează dezvoltarea ţării, dar avem câteva propuneri şi am făcut-o încă 
de anul trecut, ceea ce înseamnă simplificare pe partea de achiziţii”, a spus Ştefan Ioniţă. 
„Din păcate, aici apare problema contestaţiilor pe care CNAIR nu o poate gestiona astfel încât putem avea situaţii 
în care să avem proceduri care să dureze şi doi ani. Nu ne dorim să se întâmple acest lucru, de aceea eu îmi 
propun să văd în ce măsură acele contestaţii sunt justificate sau nu”, a menţionat oficialul. 
Directorul general al CNAIR s-a referit şi la stadiul în care se află proiectul Sibiu-Piteşti. „Un proiect esenţial pentru 
România este Piteşti-Sibiu, şi s-au născut multe polemici în jurul acestuia. Din primele zile am încercat să găsim 
soluţii eficiente pentru a promova acest obiectiv. Nu am avut şansa să găsim un prestator care să şi ducă la bun 
sfârşit prestările de servicii, astfel încât s-a terminat perioada contractuală şi s-au terminat prestările de servicii 
ale acestui prestator. După cum ştiţi, capetele - loturile 1 şi 5 - sunt deja urcate pe SEAP, luna viitoare se vor 
cunoaşte câştigătorii, dar pentru partea de mijloc nu vom semna niciun contract până când nu avem autorizaţia 
de mediu”, a spus Ioniţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Situație critică. CFR Marfă, datornică și în atenția Bruxelles-ului 
Transportatorul feroviar de marfă național a acumulat datorii de 100 de milioane de euro la CFR SA, gestionarul 
infrastructurii, după ce acum câțiva ani fusese iertat de datorii importante în vederea privatizării sale. Aceasta a 
eșuat în urma disputelor și bâlbâielilor iar CFR Marfă riscă dizolvarea. 
Compania care transportă marfa pe calea ferată a acumulat o datorie netolerat de mare la CFR Infrastructură, de 
peste 100 de milioane de euro. Dacă CFR Infrastructură ar folosi toţi banii pe care îi are de primit de la această 
companie am avea sute de kilometri de pe care restricţiile ar fi ridicate, a declarat, luni, ministrul Transporturilor, 
Lucian Şova, la o conferinţă pe teme de profil. 
CFR Marfă ca și oricare alt operator feroviar care folosește rețeaua de cale ferată a CFR SA trebuie să plătească o 
așa zisă Taxă de Utilizare a Infrastructurii (TUI), potrivit Agerpres.ro. 
"Mă preocupă foarte serios faptul că CFR Marfă a acumulat o datorie prea mare, mult prea mare, netolerat de 
mare la CFR Infrastructură. Eu cred că, dacă ar fi fost vorba de un agent privat, acest lucru nu ar fi ajuns în această 
situaţie. Sunt preocupat de faptul că o astfel de datorie, de fapt, poate fi tratată şi ca o distorsiune în piaţă, ca un 
element de concurenţă neloială în raport cu alţi operatori. CFR Infrastructură, dacă şi-ar folosi toţi banii pe care îi 
are de primit de la CFR Marfă, am avea sute de kilometri pe care restricţiile ar fi ridicate şi nu glumesc când spun 
că a avea o infrastructură feroviară fără restricţii deja poate fi tratat ca un lucru mai bun decât ceea ce este 
astăzi", a menţionat Şova. 
 
Întrebat la cât se ridică această datorie, ministrul a răspuns: "Datoria, aşa cum o ştiu eu, fără a intra în detalii, 
depăşeşte 100 de milioane de euro, ceea ce nu e deloc de neglijat". Şeful de la Transporturi a făcut referire şi la 
situaţia CFR Marfă, supusă unei investigaţii de către Comisia Europeană. 
 
"Cu privire la gestiunea situaţiei de la Bruxelles - prin intermediul Consiliului Concurenţei care este responsabil de 
acest subiect, suntem reprezentaţi - există o evaluare în curs cu privire la faptul că cei de la Bruxelles vor decide 
dacă acea conversie a datoriilor în acţiuni a fost sau nu ajutor de stat. În măsura în care se va aprecia şi se va 
hotărî de fapt de DG Competition că a fost ajutor de stat, se vor întreprinde nişte măsuri care vor conduce la 
recuperarea măsurilor pe procedurile standard româneşti, lucru pe care îl tratez cu atenţie. Nu îl exclud ca 
posibilitate şi de aceea - şi nu numai de aceea - am cerut celor de la CFR Infrastructură şi CFR Marfă să întreprindă 
toate demersurile legale cu putinţă în vederea lichidării datoriei pe care CFR Marfă o are către CFR Infrastructură, 
datorie care grevează de fapt capacitatea ca CFR Infrastructură să îşi repare, să îşi întreţină infrastructura care nu 
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este folosită doar de CFR Marfă. Deci, ne pregătim şi pentru ce ar putea fi mai rău de la Bruxelles, dar avem de 
rezolvat azi lucruri importante cu privire la ceea ce se întâmplă la nivelul CFR Marfă în raport cu CFR 
Infrastructură", a explicat Lucian Şova, prezent la conferinţa "Transporturi şi Infrastructură 2018"organizată de 
revista Capital. 
Comisia Europeană a lansat, la jumătatea lunii decembrie 2017, o investigaţie aprofundată pentru a determina 
dacă stingerea de către statul român a datoriilor operatorului de transport feroviar de marfă CFR Marfă şi 
necolectarea datoriilor companiei i-au conferit acesteia un avantaj neloial, cu încălcarea normelor UE privind 
ajutoarele de stat, a informat un comunicat de presă al Executivului comunitar. 
CE a precizat că se poate considera că o intervenţie a statului în favoarea unei companii nu constituie ajutor de 
stat în sensul normelor UE atunci când are loc în condiţii pe care le-ar fi acceptat un investitor privat. Comisia va 
evalua dacă aceasta este situaţia în cazul creditorilor publici ai CFR Marfă sau dacă, dimpotrivă, intervenţia 
statului i-a conferit companiei un avantaj economic selectiv faţă de concurenţii săi, constituind astfel ajutor de 
stat. 
"Piaţa transportului feroviar de marfă este o componentă crucială a legăturilor de transport ale oricărei economii. 
CFR Marfă este operatorul istoric pe aceasta piaţă în România şi a beneficiat de stingerea datoriilor publice şi de 
necolectarea de către creditorii publici a sumelor datorate. Trebuie să verificăm dacă un investitor privat ar fi 
procedat la fel ca autorităţile publice şi, în cazul în care răspunsul este negativ, trebuie să stabilim dacă aceste 
măsuri sunt compatibile cu normele UE privind ajutoarele de stat", a declarat, atunci, comisarul responsabil cu 
politica în domeniul concurenţei, Margrethe Vestager. 
La rândul său, Ministerul Transporturilor a răspuns că această conversie în acţiuni a datoriilor CFR Marfă s-a 
realizat în cadrul procesului de privatizare a companiei, în 2013, autorităţile române susţinând că măsura nu 
reprezintă ajutor de stat în condiţiile în care este îndeplinit testul investitorului privat prudent, iar Comisia 
Europeană a fost, în principiu, de acord cu acest proces. 
"În cadrul procesului de privatizare a SNTFM CFR Marfă SA, desfăşurat în anul 2013, s-a realizat conversia 
datoriilor societăţii în acţiuni. Autorităţile române au susţinut faptul că măsura nu reprezintă ajutor de stat în 
condiţiile în care  este îndeplinit testul investitorului privat prudent, în contextul privatizării iminente a companiei 
la acel moment. Comisia Europeana a fost, în principiu, de acord cu acest proces. Ca urmare a eşecului procesului 
de privatizare, proces care nu a mai fost reluat, motivat de situaţia economico -financiară dificilă a societăţii, 
Comisia Europeană a monitorizat acest caz", potrivit Ministerului Transporturilor. 
Conform sursei citate, în data de 6 martie 2017, Organizaţia Patronală a Societăţilor Feroviare Private din 
România a depus la Comisia Europeană (CE) o plângere referitoare la presupusul ajutor de stat acordat CFR Marfă, 
la care a revenit cu un Addendum, depus în data de 12 septembrie 2017. Comisia a luat act şi a decis - în 
conformitate cu procedura prevăzută de Regulamentul (UE) 2015/1589 al Consiliului din 13 iulie 2015 de stabilire 
a normelor de aplicare a articolului 108 din Tratatul privind funcţionarea Uniunii Europene, în vederea stabilirii de 
către Comisie dacă ajutorul este compatibil cu piaţa internă - deschiderea unei proceduri formale de investigare, 
pentru a permite obţinerea tuturor informaţiilor necesare pentru evaluarea compatibilităţii ajutorului şi pentru a 
permite părţilor interesate să îşi prezinte observaţiile.  
Riscul este ca CE să decidă insolvența CFR Marfă, vânzarea activelor sau falimentul acesteia, situație care ar 
conveni Organizației Patronale a Societăților Feorivare Private care ar prelua piața deservită în prezent de CFR 
Marfă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Transgaz a semnat contractul pentru trei stații de comprimare BRUA 
Valoarea acestora este de aproape 290 milioane lei pentru prima fază din proiectul BRUA. Ordinul de începere a 
lucrărilor va fi semnat în 14 aprilie. 
Transportatorul naţional de gaze Transgaz, prin directorul general Ion Sterian, a semnat contractul pentru 
execuţia celor trei staţii de comprimare gaze de câte 10 MW prevăzute în prima fază a proiectului BRUA, contract 
estimat la 288,74 milioane lei, fără TVA, a anunţat luni Ministerul Economiei. Totodată, ministerul a anunţat că, în 
data de 14 aprilie, conform calendarului, va fi semnat semnat ordinul de începe a lucrărilor, informează News.ro. 
Miercuri, Transgaz a anunţat că a obţinut dreptul de începere a lucrărilor la prima fază a proiectului BRUA. 
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”Contractul de execuţie a celor 3 staţii de comprimare gaze a fost câştigat de un consorţiu de firme româneşti 
condus de INSPET SA Ploieşti. Valoarea contractului este 288,742 milioane lei, la care se adaugă TVA, potrivit 
prevederilor legale în vigoare, fără cheltuieli diverse şi neprevăzute (...)”, se arată în comunicat. 
Din suma totală, 96,27 milioane lei vor fi plătiţi pentru lucrările de execuţie la staţia de comprimare gaze Podişor, 
96,45 milioane lei pentru staţia de comprimare gaze Bibeşti, iar 94,69 milioane lei lei pentru staţia de comprimare 
gaze Jupa. Totodată, 1,33 milioane lei vor fi plătiţi pentru serviciile de mentenanţă ale celor trei staţii de 
comprimare.  
“Transgaz este angrenat în acest moment în mai multe proiecte de gazoducte care vor tranforma compania într-o 
multinaţională românească la nivel regional. De departe cel mai impotrant proiect strategic este BRUA, unde 
ordinul de începe a lucrărilor pentru staţiile de comprimare gaze a fi semnat pe 14 aprilie. Îl felicit pe domnul 
Sterian pentru modul în care echipa Transgaz a gestionat acest proiect până acum”, a declarat ministrul 
Economiei, Dănuţ Andruşcă, în cadrul comunicatului. 
Sterian a subliniat importanţa strategică a începerii lucrărilor la prima fază a proiectului. 
“Realizarea infrastructurii BRUA Faza 1 va ridica nivelul de securitate energetică a României şi va deschide noi 
oportunităţi pentru implicarea furnizorilor de echipamente şi servicii energetice. BRUA Faza 1 va asigura crearea 
de noi locuri de muncă pentru lucrările de execuţie şi pentru exploatare pe teritoriul României. Investiţia în cele 3 
staţii de comprimare gaze este o dovadă în plus a capacităţii acestei companii-fanion de a realiza proiecte 
strategice ambiţioase”, a declarat Ion Sterian. 
Proiectul BRUA, faza unu, presupune construirea pe teritoriul României a unei conducte de transport de gaze 
naturale ce va facilita conexiunea dintre conductele existente, de la Podişor până la Recaş, pe direcţia Podişor-
Corbu-Hurezani-Haţeg-Recaş. Aceasta constă în construcţia conductei transport gaze naturale Podişor-Recaş în 
lungime de 479 km, cu diametru de 32” (Dn 800) şi presiunea de proiectare de 63 bar. 
În plus, vor fi construite cele trei staţii de comprimare, fiecare staţie fiind echipată cu câte două agregate de 
comprimare (unul în funcţiune şi unul de rezervă) cu posibilitatea de asigurare a fluxului bidirecţional de gaze. 
”Proiectul BRUA Faza 1 nu este în legătură gazele din Marea Neagră, ci este în legătură cu terminalele LNG din 
nordul Greciei şi cu gazele din coridorul sudic din zona Mării Caspice”, se arată în comunicat. 
Cu o lungime totală de 1318 km, BRUA este un proiect de interconectare a conductelor de gaze naturale din 
România, Bulgaria, Ungaria şi Austria şi va asigura o integrare a pieţelor europene de gaze şi o diversificare a 
rutelor şi surselor de aprovizionare. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Oana Gianina Bulai, fosta mână dreaptă a preşedintelui CJ Neamţ, Ionel Arsene, numită consilier de stat în 
cadrul aparatului propriu de lucru al premierului Dăncilă 
Oana Gianina Bulai, fost consilier al preşedintelui Consiliului Judeţean (CJ) Neamţ, Ionel Arsene, a fost numită în 
funcţia de consilier de stat în cadrul aparatului propriu de lucru al prim-ministrului, printr-o decizie a premierului 
Viorica Dăncilă. 
Oana Gianina Bulai a fost numită în funcţia de consilier de stat în domeniile educaţiei şi sănătăţii. 
Decizia a fost publicată luni în Monitorul Oficial. 
În 2017, Oana Gianina Bulai a deţinut funcţia de administrator public la Consiliul Judeţean Neamţ. 
Ea a fost şi consilier judeţean, dar a ocupat şi funcţia de consilier al preşedintelui Consiliului Judeţean Neamţ, 
Ionel Arsene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 NOUL regulament de transport taxi, retras de Primăria Capitalei. Firea acuză o campanie de defăimare: Să-şi 
folosească banii în cauze constructive 
Primăria Municipilui Bucureşti (PMB) a anunţat, luni, că va retrage de pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului 
General al Municipiului Bucureşti un proiect care prevede un nou regulament de transport în regim taxi în 
Bucureşti. 
„La nivelul Ministerului Transporturilor s-a constituit un grup de lucru format din specialişti ai ministerului, precum 
si experţi din Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice şi din cadrul Municipalităţii, care lucrează 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
deja la modificarea Legii nr. 38/2003 - Legea taximetriei. Ca urmare, Primarul General al Municipiului Bucureşti a 
decis amânarea dezbaterilor pe acest proiect, până la modificarea legislaţiei de specialitate, astfel încât forma 
finală a acestuia să fie în deplină concordanţă cu actul normativ aflat deocamdată în lucru”, se arată într-un 
comunicat remis, luni, de Primăria Capitalei. 
Totodată, primarul general, Gabriela Firea, susţine că există o campanie de defăimare a PMB şi că are „toleranţă 
zero la şantaj”. 
„Le sugerez celor care plătesc bani grei în campanii de defăimare a Primarului General şi a Primăriei Capitalei să-i 
folosească în mod constructiv pentru cauze nobile. Nu mă las intimidată de astfel de campanii şi am toleranţă zero 
la şantaj. Voi dovedi în continuare că rezist oricărei forme de presiune, pentru că dezideratul meu este binele 
bucureştenilor. Ne dorim cu toţii ca Bucureştiul să fie comparabil cu orice capitală europeană, dar constat că unii 
uită că acest lucru se poate rezolva doar cu respectarea legii”, a declarat Gabriela Firea. 
Proiectul privind nou regulamnet de taxi a fost contestat în ultima perioadă de consilerii opoziţiei, care au acuzat 
faptul că noul regulament ar interzice aplicaţiile pentru taxi. 
„Gabriela Firea insistă cu interzicerea aplicaţiilor integratoare de taxi, Clever şi Startaxi. Pentru miercurea aceasta 
a propus un nou regulament, prin care permite să funcţioneze doar aplicaţiile care au acceptul dispeceratelor! Cu 
alte cuvinte, vom fi cu toţii la mâna acestor dispecerate, de la consumatori până la taximetriştii independenţi”, a 
precizat, luni, conslierul PNL, Cătălin Deaconescu, pe pagina sa de Facebook. 
Preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, a declarat, recent, pentru MEDIAFAX, în contextul 
discuţiilor privind intenţia Primăriei de schimbare a regimului aplicaţiilor de taximetrie, că aceste softuri sunt 
benefice pentru clienţi şi că dezvoltarea tehnologică nu poate fi oprită. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, premiat din afară pentru consolidarea statului de drept și a democrației. Distincția, însoțită de 
un cec în euro 
Preşedintele Klaus Iohannis va primi premiul "Franz Josef Strauss" din partea Fundaţiei Hanns Seidel din 
Germania, pentru lupta împotriva corupţiei, consolidarea statului drept şi a democraţiei, relatează agenţia DPA, 
preluată de Mediafax. 
Fundaţia Hanns Seidel este afiliată Uniunii Creştin-Sociale (CSU) şi partidului frate CDU (Uniunea Creştin-
Democrată), al cărui preşedinte este cancelarul german Angela Merkel. 
Klaus Iohannis va primi premiul în cadrul unei ceremonii care va fi organizată la 2 iunie în oraşul bavarez 
Munchen. Distincţia este însoţită de un cec în valoare de 10.000 de euro. 
"Klaus Iohannis a luptat încă de la începutul mandatului împotriva corupţiei, promovând independenţa justiţiei şi 
consolidând statul de drept şi democraţia, iar România a înregistrat îmbunătăţiri durabile", se arată într-un 
comunicat al Fundaţiei Hanss Seidel. 
Cu ocazia acestui eveniment, Barbara Stamm, preşedintele Parlamentului din Bavaria, va susţine un laudatio. 
Horst Seehofer, preşedintele CSU şi ministrul german al Afacerilor Interne, şi Markus Soeder, premierul landului 
Bavaria, vor susţine discursuri. 
Premiul "Franz Josef Strauss" recompensează realizări remarcabile în politică, afaceri şi societate, artă şi cultură, 
precum şi promovarea păcii, a libertăţii, a statului de drept şi a democraţiei. 
Printre câştigătorii acestei distincţii se află fostul cancelar german Helmut Kohl, premierul ungar Viktor Orban, 
fostul preşedinte american George W. Bush şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
Franz Josef Strauss (1915 – 1988) este recunoscut drept politicianul care – din diferite poziţii ocupate la nivelul 
landului Bavaria sau al statului german – a transformat Bavaria dintr-o regiune preponderent agrară într-una 
puternic industrializată, printre cele mai bogate regiuni ale Germaniei. 
În România, Fundaţia Hanns Seidel este prezentă încă din 1992. Obiectivul cel mai important asumat este 
"consolidarea dezvoltării sociale şi democratice a României, prin sprijinirea procesului de reformă politică în stat şi 
în societate - pe plan naţional şi local, în sectorul instituţional şi al societăţii civile din România". 
(Sursa: Medifax) 
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 Viorica Dăncilă, convocată în Parlament să dea explicații despre banii românilor 
Premierul Viorica Dăncilă va fi prezentă în plenul Camerei Deputaţilor, marţi, 3 aprilie. Aceasta a fost chemată să 
dea explicaţii despre modul în care sunt cheltuiţi banii publici, la "Ora prim-ministrului". 
Iniţiativa chemării premierului în Parlament pentru explicaţii a aparţinut grupului PNL. Iniţial, săptămâna trecută, 
Biroul Permanent al Camerei Deputaţilor a respins solicitarea PNL, însă luni, 26 marţie, solicitarea a fost aprobată. 
"Am hotărât ca Partidul Naţional Liberal să convoace pe premierul Viorica Vasilica Dancilă în cadrul procedurii 
'Ora Guvernului', la Camera Deputaţilor, prin intermediul grupului PNL. Principalele teme pentru care convocăm 
premierul Dăncilă să dea seama ţin de derapajele din economie, de scăderea puterii de cumpărare a românilor 
din cauza guvernării PSD - ALDE, blocajul în ceea ce priveşte marile proiecte de investiţii în infrastructura de 
transport, sănătate şi situaţia dezastruoasă în materie de absorbţia fondurilor europene", spunea Orban în urmă 
cu o săptămână. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 PSD a convocat Comitetul Executiv: care vor fi temele de discuție 
Biroul Permanent Național al PSD a convocat Comitetul Executiv al PSD, care va avea loc pe data de 16 aprilie. 
Este foarte posibil ca în acest Comitet Executiv să se facă o evaluare a miniștrilor. Pe lângă asta, se vor discuta o 
serie de teme legate de proiectele de lege restante, dar și despre modul în care este aplicat programul de 
guvernare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Economiei le răspunde protestatarilor din faţa intituţiei: Care va fi soarta Şantierului din Mangalia 
Negocierile dintre statul român şi investitorul strategic interesat în Şantierul Naval DMHI Mangalia, Damen 
Shipyards Group, au fost finalizate miercuri, iar statul român va deveni acţionar al şantierului naval, a anunţat joi 
Ministerul Economiei. Anunţul a fost făcut în timp aproximativ 300 de angajaţi ai şantierului naval protestau în 
faţa Ministerului Economiei. 
Şantierul Naval din Mangalia este deţinut din 1997 de grupul sud-coreean Daewoo în proporţie de 51%, restul de 
49% revenind Guvernului României. Guvernul de la Bucureşti a anunţat recent că blochează tranzacţia prin care 
olandezii de la Damen Shipyards cumpără de la Daewoo pachetul majoritar al Şantierului Naval Mangalia. ”Astfel, 
Şantierul Naval 2 Mai S.A Mangalia va renunţa la exercitarea dreptului de preferinţă cu privire la achiziţia 
pachetului de acţiuni deţinut de Daewoo Shipbuilding & Marine Engineering la societatea Daewoo Mangalia 
Heavy Industries S. A Mangalia, urmând ca, ulterior, Damen Shypyards Group să cesioneze, cu titlu gratuit, către 
Şantierul Naval 2 Mai S.A, 2% din pachetul de acţiuni”, se arată în comunicatul publicat joi. 
Astfel, structura de acţionariat a companiei mixte care rezultă în urma asocierii va arăta astfel: 51% Şantierul 
Naval 2 Mai S.A, 49% Damen Shipyards Group. ”Oferta fermă autentificată va fi depusă în scris în cursul zilei de 
astăzi la sediul Şantierului Naval 2 Mai. După Adunarea Generală Extraordinară a acţionarilor SN 2 Mai SA 
Mangalia, care va avea loc în data de 30 martie, partea română va intra în discuţii pentru elaborarea statului 
societăţii mixte”, se arată în comunicat. 
Ministrul Economiei, Dănuţ Andruşcă, a declarat că este mulţumit de rezultatul negocierilor, iar statul român va 
putea astfel să protejeze forţa de muncă înalt calificată din şantierul Naval. “Este pentru prima dată în ultimii 28 
de ani când statul român preia controlul asupra unui obiectiv industrial strategic privatizat. Din calitatea de 
acţionar majoritar putem să protejăm eficient interesele statului român şi putem să protejăm inclusiv forţa de 
muncă înalt calificată de la Şantierul Naval”, a declarat Andruşcă. 
Aproximativ 300 de angajaţi ai şantierului din Mangalia au protestat joi, în faţa sediului Ministerului Economiei. Ei 
au avut mai multe solicitări, printre care luarea unei decizii de către Guvern legată de preluarea pachetului de 
acţiuni de Daewoo Shipbuilding & Marine Engineering, avansarea unui calendar concret cu termene precise 
privind procesul transferului de acţiuni, indiferent de caracteristicile acestuia sau părţile acestui proces. De 
asemenea, ei mai cer "informarea corectă, clară şi concretă" a salariaţilor cu privire la intenţiile Guvernului 
referitoare la situaţia şantierului naval din Mangalia şi "avansarea unui plan managerial coerent care să vizeze 
redresarea financiară a companiei concomitent cu creşterea veniturilor salariaţilor companiei", conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
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 ANAF vrea noi SCHIMBĂRI: Cu ce PROMISIUNI vine preşedintele Fiscului pentru firme, dar şi pentru românii 
de rând 
Anul acesta, toţi românii vor primi un cont cu user şi parolă pe Spaţiul Privat Virtual, pentru a-şi achita taxele şi 
impozitele, iar simplificarea şi unificarea declaraţiilor la persoane fizice se va extinde şi la companii, promite 
Mirela Călugăreanu, președintele ANAF. 
Agenţia Naţională de Administrate Fiscală (ANAF) a schimbat totalmente relaţia Fisc-contribuabil sau cel puţin 
asta promite şefa ANAF că vrea să facă în acest an. Mai exact, noua strategie a Fiscului este ca românii să nu îşi 
mai piardă timpul în faţa ghişeelor ANAF, comunicarea să fie realizată mai mult online, iar contribuabilii să-şi 
poate achita taxele voluntar, pe cale electronică. 
Mirela Călugăreanu a declarat, săptămâna trecută, în cadrul unei conferinţe de specialitate organizată de Business 
Review, că în următoarele două săptămâni toţi angajaţii ANAF vor fi instruiţi să explice persoanelor fizice cu 
venituri din activităţi independente cum se completează şi depune declaraţia unică. 
„Vom avea o provocare chiar pentru implementarea noului mecanism de simplificare la persoane fizice. Este un 
moment în care trebuie să schimbăm ceva în abordare“, a explicat şefa ANAF, potrivit Capital. 
Ea a recunoscut faptul că, până acum, îmbunătăţirea Spaţiului Privat Virtual (SPV) pentru persoanele fizice nu a 
fost o prioritate pentru ANAF. Mai mult, Călugăreanu a explicat faptul că  angajaţii ANAF trebuiau să reintroducă 
manual toate datele în SPV, o muncă stufoasă şi inutilă. 
„Toate declaraţiile care erau depuse în SPV erau listate şi reintroduse de către angajaţii ANAF. O muncă inutilă şi 
foarte stufoasă. Imaginaţi-vă câte erori pot apărea“, a spus şefa ANAF. 
Potrivit acesteia, în cazul persoanelor fizice informaţiile pe spaţiul privat virtual se actualizau foarte greu, astfel că 
ANAF trebuie să ia măsuri urgente. 
„Mai ales că toate persoanele fizice vor primi prin poştă credenţiale, respectiv user şi parole, pentru o 
interacţiune electronică privind depunerea de declaraţii şi de plăţi. Vom promova acest lucru şi la sate. Depunerea 
şi plata în spaţiul privat virtual nu va fi obligatorie din acest an“, a spus Mirela Călugăreanu, referitor la obligaţia 
plăţii de contribuţii pentru toate tipurile de activităţi independente, inclusiv cele din Agricultură. 
În ceea ce priveşte transparenţa şi debirocratizarea procedurilor, preşedintele ANAF a spus că încă se lucrează la 
simplificarea procedurii de obţinere a codului de TVA, chiar şi după eliminarea formularului 088. Mai mult, s-a 
angajat să facă publice filtrele şi criteriile ANAF în acordarea sau respingerea companiilor care cer cod de TVA. 
„Chiar în această săptămână avem o întâlnire cu reprezentanţii mediului de afaceri referitoare la înregistrarea în 
scopuri de TVA. Deşi nu mai există formularul 088, încă sunt probleme. Considerăm că filtrele noastre nu trebuie 
să fie un secret“, a punctat Mirela Călugăreanu. 
Şi în ceea ce priveşte analiza de risc şi controlul sunt avute în vedere simplificări. 
„Simţim nevoia unui dialog pentru revizuirea legislaţiei şi procedurilor pentru combaterea evaziunii. Ne trebuie o 
lege clară în acest domeniu. Dacă studiem cadrul legal existent, veţi observa că nici nu există o definiţie a evaziunii 
fiscale“, a mai spus, în cadrul aceleiaşi conferinţe, şefa Fiscului. 
Conform acesteia, ANAF a început un nou tip de control- respectiv o inspecţie fiscală parţială, prin care 
contribuabilii vor avea la dispoziţie un termen pentru conformare. 
„În cadrul inspecţiei fiscale punem cărţile pe masă şi discutăm cu contribuabilii: le spunem ce am constatat şi le 
dăm termen de remediere până la următorul termen de plată. Dacă următorul termen nu este respectat, atunci 
urmează să derulăm inspecţii generale“, a conchis Mirela Călugăreanu, cu menţiunea că astfel se reduc costurile 
în ambele părţi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Apărării, Mihai Fifor, în vizită oficială în Croaţia 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, va efectua o vizită oficială în Republica Croaţia, în zilele de 26 şi 27 
martie, la invitaţia ministrului croat al apărării, Damir Krsticevic, a anunţat MApN într-un comunicat 
transmis Agerpres. 
Potrivit sursei citate, agenda discuţiilor bilaterale cuprinde subiecte referitoare la cooperarea în domeniul apărării 
atât în context bilateral, cât şi în cadrul NATO şi UE, precum şi aspecte ce vizează situaţia de securitate la nivel 
regional şi internaţional. De asemenea, cei doi miniştri vor analiza posibilităţile de intensificare a cooperării pe 
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palier tehnico-militar şi vor deschide, cu această ocazie, lucrările Conferinţei "Business to Business", care reuneşte 
reprezentanţi ai industriilor de apărare din cele două state. 
În programul vizitei figurează întrevederi oficiale cu prim-ministrul Republicii Croaţia, Andrej Plenkovic, şi cu 
viceprim-ministrul şi ministrul Economiei, Antreprenoriatului şi Artizanatului, Martina Dalic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parlamentul, şedinţă solemnă cu prilejul împlinirii a 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu România 
Camera Deputaţilor şi Senatul se vor reuni în şedinţă solemnă marţi, 27 martie, cu prilejul împlinirii a 100 de ani 
de la Unirea Basarabiei cu România. 
„Am aprobat memorandumul referitor la desfăşurarea şedinţei solemne a celor două Camere din 27 martie, care 
va marca 100 de ani de la alipirea Basarabiei la România”, a anunţat preşedintele Senatului, Călin Popescu-
Tăriceanu, în 13 martie, la finalul şedinţei Birourilor permanente reunite. 
Potrivit documentului, în cadrul şedinţei solemne va fi dezbătută şi adoptată „Declaraţia solemnă pentru 
celebrarea unirii Basarabiei cu Ţara Mamă, România, la 27 martie 1918”, prin care se vor reflecta unitatea 
poporului şi a limbii române, rolul avut de înaintaşii politici şi drumul ce trebuie să fie urmat de oamenii politici de 
astăzi, precum şi dorinţa de a continua procesul de modernizare şi integrare instituţională în UE. 
Vor adresa alocuţiuni preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului, reprezentanţii grupurilor parlamentare, 
precum şi invitaţii de onoare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Producătorii de medicamente amenință din nou! Sute de terapii nu vor mai fi aduse dacă se emite un ordin 
pregătit de M. Sănătății 
După drama cu lipsa imunoglobulinei, experții din Sănătate atrag atenția că problemele se vor înmulți în perioada 
următoare. Aproape un milion de pacienți ar putea rămâne fără medicamente. De vină ar fi un ordin pregătit de 
Ministerul Sănătății, prin care s-ar dori o nouă reducere a prețurilor medicamentelor. Dacă va fi adoptat, 
producătorii amenință că nu vor mai aduce în România sute de terapii. 
Din 2015, de când România are cel mai mic preț din Europa la medicamente, au dispărut de pe piață mii de 
terapii.  Producătorii au renunțat să le mai aducă la noi din cauză că li se diminuează profiturile. 
Așa au ajuns mulți dintre pacienții români să-și caute disperați medicamentele salvatoare. 
“În 2015 erau 6.100 de medicamente disponibile pentru pacienții din România, la sfârșitul anului 2017 mai erau 
4.200 și ceva, deci în jur de 1.800 de medicamente retrase în 3 ani” – Rozalina Lepădatu, președintele Asociației 
Pacienților cu Afecțiuni Autoimune. 
Scăderile repetate ale prețurilor și taxa clawback pe care producătorii o plătesc statului la prețul medicamentului 
de la raft au dus la dispariția medicamentelor ieftine și la exportul paralel către alte state membre, care au prețuri 
mai mari. 
Acum, Ministerul Sănătății lucrează la o modificare legislativă prin care ar urma să fie reduse din nou prețurile 
pentru o parte dintre medicamentele de pe piață. 
“Este vorba de medicamentele al căror brevet a expirat în urmă cu mai mulți ani și se încearcă scăderea prețului 
acestor medicamente cu 35%”, a explicat președintele Asociației Române a Producătorilor Internaționali de 
Medicamente, Dan Zaharescu. 
Așa că pacienții care suferă de boli ale sistemului nervos, boli cardiovasculare, dar și de alte afecțiuni cronice ar 
putea rămâne fără tratament. 
Este vorba despre aproximativ 120 de medicamente, conform estimărilor. 
“Pe noi ne sperie această alternativă de scădere a prețurilor (...) Cu siguranță vom rămâne fără tratamentele 
vitale și cu siguranță vom migra către țările vecine pentru a ne procura medicamente”, a subliniat Cezar Irimia, 
președintele unei asociații de pacienți. 
Astăzi, producătorii de medicamente au încercat din nou să convingă statul să renunțe la modificările care vor 
duce la scăderi de preț. 
Modificarea legislativă care reglementează prețurile medicamentelor este în continuare în dezbatere publică și ar 
trebui să intre în vigoare până la sfârșitul acestei săptămâni. 
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(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul educaţiei s-a întâlnit cu ministrul afacerilor externe şi integrării regionale din Republica Ghana 
Ministrul educaţiei naţionale, Valentin Popa, s-a întâlnit luni cu ministrul afacerilor externe şi integrării regionale 
din Republica Ghana, Shirley Ayorkor Botchwey, cei doi demnitari discutând despre oportunităţile de cooperare în 
domeniul educaţiei, dar şi despre cele mai recente măsuri adoptate în cadrul reformelor educaţionale din cele 
două ţări. 
Potrivit unui comunicat de presă al MEN, oficialii au convenit să sprijine parteneriatele între instituţiile de 
învăţământ superior din cele două state, mobilităţile cadrelor didactice şi ale studenţilor, precum şi schimbul de 
bune practici în domenii de interes reciproc. 
De asemenea, a fost exprimat interesul de a primi la studii în România cetăţeni din Ghana în domenii precum 
inginerie, medicină, agricultură etc. 
Cei doi miniştri şi-au exprimat speranţa că această vizită va contribui la îmbunătăţirea cooperării în beneficiul 
celor două sisteme de învăţământ. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Prima declaraţie a lui Vlad Cosma, după răsturnarea de situaţie privind rejudecarea cazului său: Magistraţii 
vor fi mai atenţi la dosarele de la DNA Ploieşti pentru că-s pline de probe false 
Fostul deputat Vlad Cosma a declarat, luni seară, după ce instanţa supremă a decis rejudecarea dosarului în care 
este cercetat alături de tatăl său Mircea Cosma, că, probabil, magistraţii ÎCCJ vor fi mai atenţi de acum la dosarele 
instrumentate de DNA Ploieşti pentru că sunt pline de probe false. 
"Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie vor fi mult mai atenţi la dosarele de la DNA Ploieşti pentru că sunt 
pline de astfel de probe false, probabil că de multe nu mi-am dat seama nici eu până acum. Eu voi depune în 
continuare la Parchet înregistrări şi probe. Procurorii DNA Ploieşti m-au şantajat pentru denunţuri. În unitatea de 
elită de la Ploieşti s-au falsificat foarte multe probe. Eu la Parchet am enumerat, dacă nu mă înşel, şapte dosare 
penale în care eu am putut proba astfel de lucruri. Procurorii îşi fixau nişte ţinte, oameni politici importanţi, şi 
atunci inventau denunţuri, chemau martori acoperiţi, măsluiau testul poligraf şi tot felul de astfel de lucruri", a 
declarat Vlad Cosma, la România Tv. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie au decis, luni, rejudecarea de către secţia penală a ÎCCJ a dosarului în 
care fostul deputat Vlad Cosma şi fostul preşedinte al Consiliului Judeţean Prahova, Mircea Cosma, sunt acuzaţi de 
trafic de influenţă, respectiv luare de mită şi abuz în serviciu. 
Decizia instanţei supreme a fost luată cu majoritate de voturi, completul de judecată fiind format din preşedintele 
Iulian Dragomir, Ştefan Pistol, Ioana Bogdan, Leontina Şerban şi Geanina Arghir. 
Opinia separată, potrivit minutei instanţei supreme, îi este de asemenea favorabilă lui Vlad Cosma în sensul că 
respectivul judecător a decis admiterea apelului fostului deputat de reducere a pedepsei, sub incidenţa articolului 
19 din OUG nr. 43/2002, pentru denunţarea şi facilitarea identificării şi tragerii la răspundere penală a altor 
persoane care au săvârşit infracţiuni. 
La ultimul termen în acest dosar, DNA a cerut pentru Vlad Cosma condamnarea la 4 ani şi 8 luni de închisoare, în 
vreme ce pentru tatăl acestuia, Mircea Cosma, procurorii au cerut menţinerea primei pedepsei de 8 ani. Tot la 
ultimul termen al procesului, Vlad Cosma le-a spus magistraţilor că îşi menţine nevinovăţia. Şi tatăl său, fostul 
preşedinte al Consiliului Judeţean Prahova, Mircea Cosma, a spus cu ochii în lacrimi că este nevinovat. 
Vlad şi Mircea Cosma au fost trimişi în judecată de către DNA în aprilie 2014, alături de alte două persoane. Vlad 
Cosma este acuzat de DNA de trafic de influenţă, Răzvan Alexe este cercetat pentru trafic de influenţă şi dare de 
mită, iar Mircea Cosma şi Daniel Alixandrescu sunt judecaţi pentru luare de mită şi abuz în serviciu. 
"În perioada 2012 - 2013, inculpaţii Alexe Răzvan şi Cosma Vlad Alexandru au pretins şi primit de la trei 
reprezentanţi ai unor societăţi comerciale, denunţători în cauză, suma totală de 4.410.149,97 lei, disimulată în 
contravaloarea unor lucrări subcontractate fictiv de aceste societăţi către două firme controlate în fapt de 
inculpatul Alexe Răzvan. Sumele de bani au fost pretinse şi primite de cei doi în schimbul intervenţiei la persoane 
cu putere de decizie din cadrul Consiliului Judeţean Prahova şi anume la inculpaţii Cosma Mircea, preşedintele 
autorităţii publice judeţene şi Alixandrescu Daniel Adrian, director executiv al Direcţiei Patrimoniu (având în 
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subordine Serviciul Achiziţii Publice şi Contracte, precum şi Serviciul Urmărire Lucrări Publice), astfel încât cele trei 
societăţi să obţină de la Consiliul Judeţean Prahova trei lucrări de modernizare/întreţinere a drumurilor, dar şi 
pentru a deconta cu prioritate lucrări deja efectuate", anunţau procurorii. 
Cele trei lucrări se refereau la obiectivele următoare: "Modernizare DJ 101 I Buda Nedelea, judeţul Prahova", 
"Lucrări şi servicii privind întreţinerea curentă a drumurilor publice – plombe" şi "Întreţinerea curentă a 
drumurilor judeţene pe timp de iarnă 2012 – 2013". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Grupul Schweighofer vinde pădurile deţinute în România 
Grupul Schweighofer vinde compania subsidiară Cascade Empire SRL, precum şi divizia de management forestier, 
Ocol Silvic Cascade Empire SRL către compania suedeză GreenGold Group, tranzacţia privind 14.283 hectare de 
pădure în judeţele Hunedoara, Gorj, Vrancea, Prahova, Buzău, Neamţ şi Suceava. 
Părţile contractante au decis să nu facă publică valoarea tranzacţiei şi detaliile contractuale, informează un 
comunicat Schweighofer. 
Cascade Empire a achiziţionat pădurile respective între anii 2003-2011 şi are în prezent un colectiv de 19 angajaţi, 
incluzând personalul diviziei de management forestier. Întreaga echipă va fi preluată de noul proprietar. 
Holzindustrie Schweighofer a intrat pe piaţa românească în 2003. Compania operează în România trei fabrici de 
cherestea şi două fabrici de producţie a panourilor din lemn cu ciraca 3.100 angajaţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România a decis EXPULZAREA unui diplomat rus/ Alte 13 state membre UE obligă oficiali ai Rusiei să 
părăsească ţara. Reacţii în lanţ după atacul neurotoxic din Marea Britanie 
Ministerul Afacerilor Externe anunţă, luni, că a notificat Ambasada Federaţiei Ruse la Bucureşti că un diplomat din 
cadrul acesteia va fi declarat persona non-grata şi că este obligat să părăsească teritoriul României, ca urmare a 
atacului de la Salisbury. 
"Urmare a concluziilor Consiliului European din 23-24 martie 2018, MAE considera că atacul de la Salisbury 
reprezintă o ameninţare la adresa securităţii colective şi a dreptului internaţional. Conform concluziilor, Consiliul 
European este de acord cu evaluarea Guvernului Regatului Unit potrivit căreia este foarte probabil ca Federaţia 
Rusă să fie responsabilă de atac şi cu faptul că nu există altă explicaţie plauzibilă", se arată într-un comunicat de 
presă al Ministerului de Externe. 
Sursa citată menţionează că un diplomat rus este expulzat. 
"Precizăm că, în solidaritate cu Regatul Unit al Marii Britanii, conform dispoziţiilor Convenţiei de la Viena cu privire 
la relaţiile diplomatice, MAE a notificat Ambasada Federaţiei Ruse la Bucureşti că un diplomat din cadrul acesteia 
va fi declarat persona non-grata şi că este obligat să părăsească teritoriul României", anunţă MAE. 
14 state membre UE au decis să expulzeze diplomaţi ruşi după atacul neurotoxic din Marea Britanie 
Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, a anunţat luni că 14 state membre UE au decis să expulzeze 
diplomaţi ruşi ca reacţie la atacul neurotoxic din Marea Britanie, despre care se crede că ar fi fost orchestrat de 
Moscova. 
Oficialul UE a mai declarat că nu este exclus ca în perioada următoare să fie luate măsuri suplimentare. 
Potrivit agenţiei de ştiri Bloomberg, statele europene care au anunţat expulzarea unor diplomaţi ruşi sunt: Franţa 
(4 diplomaţi), Lituania (3), Cehia (3), Danemarca (2), Italia (2), Germania (4), Olanda (2), România (1), Polonia. 
(Sursa: Mediafax) 
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